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Skupgtina Crne Gore
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Podgorica,

25.10.2014.god.

CRNA GORA
SKUP

Pogtovani gospodine Krivokapidu,

Obavjegtavam Vas da de na osnovu dlana 187 sta y 4 Poslovnika Skupgtine, pitanje
presdjedniku Vlade, na tretoj posebnoj sjednici (jesenjeg) zasijedanja u 2014.godini,
zakazanoj za 28. Oktobra 2014.godine, postaviti ovla gdeni predstavnik Kluba poslanika
Demoktratskog fronta g.Miodrag Lekid.



Miodrag Le .e, predsjednik DF - a
)

Na osnovu liana 187 Poslovnika Skupttine Crne Gore, Predsjedniku Vlade postavljam sledeee

POSLANItKO PITANJE

Evropska unija i u ovogoditnjem izvjettaju o napretku Crne Gore tretira polititki skandal izborne
korupcije pod nazivom Snimak. Kao to je poznato tiro] javnosti Evropska unija je zahtijevala
pravnu i polititku odgovornost za ovaj udruieni poduhvat planiranja i izvodenja izborne krade u
reiiji %fate partije. Ovaj zahtijev domaee demokratske javnosti, Evropske unije i drugih
relevantnih medunarodnih adresa je otvoreno ignorisan , posebno od vas predsjednite Vlade,
neodgovrnim stavom i arogantnom javnom izjavom „da je Snimak za mene zavrtena stvar".

Neprocesuiranje aktera afere Snimak, preciznije neprocesuiranje vas i yak partije, to ste po
svim indicijama izbjegli politiekom kontrolom nad tuiilaekom organizacijom, jeste pored i
druguh razloga dovelo do ustanovljenja klauzule o balansu, odnosno novine kojom EU mole
suspendovati dalji pregvoratki proces time bi se zaustavilo napredovanje Crne Gore u
evropskim integracija ma.

Da Ii, predsjednite Vlade, suprotno otekivanjima Evropske unije da se pravno i polititki
procesuiraju akteri afere „Snimak", smatrate i dalje da je ova jasnim dokazima ofirana operacija
izborne korupcije, odnosno krade izbora zavrtena stvar i da nete biti polititkog i pravnog epilog
- sa svim daljim negativnim posljedicama po zemlju na unutratnjem i spoljnom planu?

Posianik,
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SKUnTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KRIVOKAPIt, predsjednik

Patovani predsjedni& Parlamenta,

U skladu sa stavom 7 lana 187 Poslovnika SkupStine Crne Gore u prilogu
dostavljam pisane odgovore na poslanitka pitanja, postavljena tokom Premijerskog
sata odrianog 28. oktobra 2014. godine.

S patovanjem,

7KANivit



2. Miodrag LEKle

POSLANICKO PITANJE

Evropska unija i u ovogodi gnjem izvjeStaju o napretku Crne Gore tretira politieki skandal
izborne korupcije pod nazivom Snimak. Kao to je poznato giroj javnosti Evropska unija je
zahtijevala pravnu i politieku odgovornost za ovaj udruieni poduhvat planiranja i izvodenja
izborne krade u rdiji \ra ge partije. Ovaj zahtjev domaee demokratske javnosti, Evropske
unije i drugih relevantnih meclunarodnih adresa je otvoreno ignorisan, posebno od vas
predsjedniee Vlade, neodgovornim stavom i arogantnom javnom izjavom „da je Snimak za
mene zavrgena stvar".

Neprocesuiranje aktera afere Snimak, preciznije neprocesuiranje vas i va ge partije, to ste
po svim indicijama izbjegli politiekom kontrolom nad ttailatlom organizacijom, jeste pored
i drugih razloga dovelo do ustanovljenja klauzule o balansu, odnosno novine kojom EU
mo2e suspendovati dalji pregovargki proces eime hi se zaustavilo napredovanje Crne Gore
u evropskim integracijama.

Da Ii, predsjednfee Vlade, suprotno aekivanjima Evropske unije da se pravno i politfeki
procesuiraju akteri afere „Snimak", smatrate i dalje da je ova jasnim dokazima ofirana
operacija izborne korupcije, odnosno kracle izbora zavr gena stvar i da neee biti polititIog i
pravnog epiloga -sa svim daljim negativnim posljedicama po zemlju na unutra gnjem i
spoljnom planu?



ODGOVOR
Poslaniee Lekieu,

Prije svega, 2elim da izrazim zadovoljstvo to ste bojkot Premijerskog sata zamijenili
dijalogom. Ovo je dobra prilika da se suoee razlieiti politieki stavovi i mi gljenja, to je
nesumnjivo pravi put za rjegavanje otvorenih pitanja. Nadam se da te Va g povratak dijalogu
predstavljati izraz spremnosti da se doprinese rje genjima koja su potreba crnogorskog
drugtva, u interesu svih gradana; rje genjima na kojima u vlasti kontinuirano posveteno i
odgovorno radimo sa nagim evropskim i evroatlantskim partnerima.

U fokusu Vageg pitanja su dvije teme iz lzvje gtaja ER o napretku Crne Gore za 2014: tzv.
afera „Snimak" i „klauzula o balansu" o kojem nijeste govorili danas, all ste postavili kao dio
Vageg pitanja premijeru. Va g izbor je svakako legitiman i u skladu sa Va gom politiekom
potrebom, ali je u tome vrlo lako primijetiti, blago reeeno, tendenciozno selektivan pristup.
Formulacija Vageg pitanja upueuje na neobjektivnost u pristupu kad se radi o sagledavanju
kako EK procjenjuje stanje - i kvalitet onoga to smo uradili, i preporuke gta treba da
uradimo u sljedetoj fazi pridruiivanja EU. Posebno 2e1im da ukakm na nekorektnost u
Vagoj slobodnoj interpretaciji tema u lzvje gtaju, pa bi neobavijegten eitalac i slugalac
mogao pomisliti, na osnovu jezika koji koristite, da su to ocjene i EK. Meclutim, dobro smo
proeitali lzvje gtaj ER, a dobro smo proeitali i Va gu politieku retoriku.

Ko hote iole objektivno da eita, lako mok zakljueiti da je u lzvje gtaju evidentiran napredak
u ispunjavanju politiekih i ekonomskih kriterijuma u pogledu sposobnosti javne uprave da
realizuje obaveze predvidene pregovaraekim poglavljima, da sprovodi dalje reforme kako u
oblasti vladavine prava, tako i strukturne ekonomske reforme. U Vladi smo paIljivo
analizirali i dijelove lzvjegtaja koji sadrk odredene primjedbe, kao i preporuke za dalji rad.
Razumjeli smo ih kao podr gku nagim strategkim opredjeljenjima na unutra gnjem i spoljnjem
planu, naporima u izgradnji dru gtva vladavine prava, i brZeg ekonomskog razvoja zemlje u
interesu dostizanja vi geg kvaliteta Zivota svih na g ih gradana. To je i najsigurnija preporuka
za progres na evropskom i evroatlantskom putu.

Na osnovu formulacija u Va gem pitanju stiee se utisak da Vi nijeste najbolje proeitali
lzvjegtaj, koji sadrli skoro 80 stranica. Ako jeste, onda nijeste objektivni u njegovoj
interpretaciji. Jer, u lzvje gtaju su detaljno analizirani i polaroid i ekonomski kriterijumi, i
data analiza pojedinaeno za 33 pregovaraeka poglavlja. U njemu se ne mok nth
utemeljenje ni za jedan Va g vrijednosni sud koji na tendenciozan naein saop gtavate u Vagem
pitanju i obrazlolenju.

lzvjegtaj ER temu „Snimak" tretira na dva mjesta sa po par reeenica. U Poglavlju: Parlament
(citiram): „Nije bib o naknadnih politiekih aktivnosti u vezi s tehniekim izvje gtajem, koji je
Skupgtina donijela u julu 2013, o navodnoj zloupotrebi javnih sredstava za partijske
politieke svrhe. Nastavak aktivnosti sudova treba privesti kraju" (kraj citata). 1 u poglavlju
23 - Pravosude i temeljna prava - konstatuje se, bez ikakvih vrijednosnih sudova, da je
prvostepeni postupak zavr g en pred Osnovnim sudom u Pljevljima, da je sud izrekao dvije
uslovne kazne, i da je 10 lica oslobodeno optuZbi.



Netaeno interpretirate i jednu moju izjavu tim povodom, kvalifikujuei je arogantnom, valjda
raeunajuei da je podmetanje ubjedljivije ako se stavi izmeclu navodnika. Mogu i sada da
ponovim, uzimajuti u obzir i vremenski kontekst, to to sam tada stvarno rekao o "Snimku"
- da tu prieu (citiram) "smatram politieki okoneanom". To sam rekao na osnovu zvanienog
nalaza Parlamenta, koji je, da podsjetim, usvojio tehnieki izvje gtaj Anketnog odbora. Ne radi
se, dakle, o mom lienom stavu, vee o zvanienom postupanju i vrednovanju najvigeg
zakonodavnog organa u zemlji. Ako arogancijom smatrate moje podsjetanje na neupitnu
einjenicu da poslije okoneanja rasprave u Skup gtini Crne Gore ne postoji drugo mjesto u
sistemu gdje bi mogli nastaviti tim povodom politieki dijalog i proces - to zaista nije moj
problem.

Podsjetieu da je DPS dala svoj doprinos u politiekom rasvjetljavanju ove iskonstruisane
afere - od podrgke donogenju odluke o osnivanju Anketnog odbora, preko ang govanog i
konstruktivnog rada u Odboru, odazivanja i angaZovanog pristupa svih koji su pozvani,
uldjueujuei i mene. to se tie pravosudnih institucija one rade svoj posao, i bez ikalcvog
politielcog uticaja.

Takode, iskoristieu priliku da ponovim da je ta afera izmi gljena radi sudenja Demokratskoj
partiji socijalista, u cilju obmanjivanja domaee i medunarodne javnosti, kako bi se oeistio
teren za ostvarivanje politiekih ambicija opozicije van izbornog procesa. Ipak, ni ta
konstrukcija nije pomogla. Kao ni kasnije politieke akrobacije, poput dono genja zakona koji
su pripremili tobo sinji domaei i strani eksperti, a koji je na 20 mjesta prekr gio Ustav. Ustav
Drlave za eiji se pravni poredak tako gorljivo zalaZete. Nijesu pomogli ni za tu priliku
angalovani posmatraei koji se, u zanosu objektivnosti i evropskog partnerstva, nijesu
da u ime opozicije i formalno podnose prigovore na izborni proces. Rijeeju, nemoguee je
politiekim trikovima i galamom mijenjati vetinsko raspoloIenje gradana Crne Gore.

Inaee, kada je o politiekoj odgovornosti ovim povodom rijee, eIim da ponovim da ostajem
pri stavu koji sam iznio nakon zavr getka rada Anketnog odbora. Naravno, ukoliko se u
pravosudnom postupku utvrdi odgovornost bibo kog elana Partije, posebno elana
rukovodstva DPS, sudsko sankcionisanje podrazumijevaee i politieku odgovornost u Partiji.

Svakako, DPS, kao i Vlada, biee i ubuduee konstruktivno usredsredeni na pitanja
unapredenja izbornog procesa u cilju njegovog potpunog normativnog i praktienog
uskladivanja sa standardima Savjeta Evrope i preporukama OEBS/ODIHR. To je, uostalom,
stalni zadatak i zemalja sa duZom demokratskom tradicijom, na koje se Crna Gora ugleda.

to se tiee dijela Vag eg pitanja koji se odnosi na „klauzulu balansa", moram da Yam skrenem
palnju da opet namjerno insinuirate. Po Vama dab o bi se zakljueiti da je to mehanizam koji
je ER ustanovila specijalno za Crnu Goru, zbog afere "Snimak". Ili, kako Vi kaiete, zbog
neprocesuiranja na ge Partije, i mene. Vi bi oeigledno da procesuirate i presudujete, umjesto
da se bavite politikom.

Medutim, einjenice su drugaeije, koliko god ih Vi ignorisali. A einjenica je da je EU
promovisala novi pristup u pregovorima, koji poeinje od otvaranja pregovora sa Crnom
Gorom, a vaZi i za druge. Taj novi pristup izmedu ostalog znaei da pregovori poeinju sa
poglavljima 23. 1 24., a ne da se njima proces zavrgava, kao to je to bib o ranije. Crna Gora je



otvoreno i partnerski u gla u taj proces smatrajuti da je novi pristup dobar i za drZavu koja
pregovara. Jedna od novina je i klauzula o „ukupnom balansu" i ona je od poeetka upisana u
pregovaraeki okvir. Dakle, to nije posljedica onoga o eemu vi ovih dana, i danas, uporno
dezinformigete javnost.

Imajuti u vidu naein kako Vi obja gnjavate tu klauzulu, i einjenicu da ee Izvje gtaj o napretku
biti i na dnevnom redu decembarskog Evropskog savjeta, Vi ustvari jasno pokazujete da
Zalite to ona nije primijenjena, nadajuti se da hi Crna Gora mogla biti zaustavljena na
njenom evropskom i evroatlantskom putu. Mislite ii zaista da Vas takav odnos prema
strategkim ciljevima demokratskog i ekonomskog razvoja Crne Gore moie crnogorskim
gradanima preporueiti da sjutra vodite ovu zemlju?

To je naravno Vag izbor, za koji sam siguran da Vam neee obezbijediti uspjeh.
Umjesto izmi gljenih afera, okrenimo se svi zajedno stvarnim problemima s kojima je
suaena Crna Gora. To je put za uspjeh reformi na svim poljima, za izgradnju efikasnijih
driavnih institucija, i za bolji i kvalitetniji Zivot nagih gradana.

Zahvaljujem na paInji!
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